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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. április 30.-án 
megtartott, nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Kollár András képviselő 
  Cselovszki László alpolgármester 
  Katymári László képviselő 
  Kökényné Hipszki Judit képviselő 
   
 
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, a jegyzőt, Duhonyi 
József alpolgármestert, Mlinárcsek Lászlóné családgondozót, Nagy Zsuzsanna óvoda vezetőt, 
és a jelenlévő vendégeket. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a képviselő-testületi 
ülésen 5-fő jelen van, így a képviselő-testület határozatképes, és az ülést megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőknek javasolja Kollár András, és Kökényné Hipszki Judit képviselőket, 
akiket a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott. 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
 

1.) Döntés a 100%-ban finanszírozott energia pályázat 
benyújtásáról / Fotovoltatikus rendszerek kialakítása KEOP-
2014-4.1.0/N/ 

      Előterjesztő: Hrncsjár Mihályné polgármester   
2.) Döntés, létszámleépítéssel kapcsolatos, egyszeri költségvetési 

támogatás igényéséről. 
 Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző 
3.) A nem közművel összegyűlytött háztartási szennyvíz 

begyűlytésére vonatkozó közszolgáltatásokról szóló 15/2013 
(XII. 20.) rendelet módosítása, a Nógrád Megyei 
Kormányhivatal törvényességi felhívásában foglaltak szerint. 

 Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző 
4.) A Nyugat-Nógrádi Vízmű Kft.-ben tulajdonolt üzletrész 

átruházása. 
 Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző 
5.) 2013. évi beszámoló a gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatok ellátásáról. 
 Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző. 
6.) 2013. évi belső ellenőrzési jelentés megtárgyalása, és 

elfogadása. 
 Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző. 
6.) Egyebek 
  
 

Cselovszki László: 

Az egyebek napirendi ponton belül szeretnék néhány szót szólni. 
 
A képviselő-testület a javasolt napirendi pontokat , Cselovszki László kiegészítésével együtt, 
egyhangúlag elfogadta. 
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1.) Döntés a 100%-ban finanszírozott energia pályázat benyújtásáról 
 / Fotovoltatikus rendszerek kialakítása KEOP-2014-4.1.0/N/ 
 

Hrncsjár Mihályné: 

Megkeresett minket a Vanessia Magyarország Pályázatkészítő és Projektmenedzsment Kft. 
Képviselője, és arról tájékoztatott, hogy talán lesz lehetőség egy olyan pályázat benyújtására, 
aminek keretében az óvoda, a művelődési ház, valamint a polgármesteri hivatal épületeinek 
napelemekkel történő felszerelésének költségeit meg lehetne nyerni. A pályázat elkészítéséért 
előre nem kérnek semmit, és önerőt sem kell biztosítani. Nyertes pályázat esetén a felsorolt 
intézmények teljes áram felhasználását ki lehetne váltani, a napenergiával. A legkisebb 
pályázható összeg 20 millió, a maximum pedig 50 millió. A felmérések alapján a 3 épületre 
körülbelül 20 millió forintra tudnánk pályázni, mert ezt a 3 intézmény jelenlegi áram díja 
függvényében számolják ki. 
Kérdésem, hogy elkészíttessük-e a pályázatunkat? 
 
Duhonyi József: 

Én már a múltkor felvetettem, hogy a testület hozzon döntést, miszerint minden olyan 
pályázaton, amihez nem szükséges önerő, és az önkormányzatnak nem kerül pénzébe, 
testületi döntés nélkül azonnal benyújtható legyen. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Tehát, akkor mindenki támogatja a pályázat benyújtását. Azért szeretném, ha szavaznánk róla, 
ha már napirendként szerepelt. 
 
 
A képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

      Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
 35/2014.(VI.19.) számú képviselő-testületi határozata: 

(energia pályázat benyújtásáról) 
 

1./ Vanyarc település képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, hogy pályázatot 
kíván benyújtani a „KEOP-2014-4.10.0/N fotovoltatikus rendszerek kialakítása „keretében. 
2./A pályázat a Művelődési Ház, az Óvoda, valamint a Polgármesteri Hivatal épületének 
napelemes rendszerrel történő felszerelésére irányul, az említett intézmények villamos energia 
fogyasztásának kiváltására. 
 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: polgármester 
 
 

 
2./Döntés, létszámleépítéssel kapcsolatos, egyszeri költségvetési támogatás igényléséről. 
 
Hrncsjár Mihályné 

A költségvetési rendelet elfogadását megelőzően döntöttünk, (és a költségvetési rendeletünket 
már így fogdtuk el),  arról, hogy a következő nevelési évtől, már nem tuduk foglalkoztatni 4 
óvónőt, a lecsökkent gyermeklétszám miatt.  Az 5/014 (I.31.) BM rendelet alapján a 
létszámcsökkentésből eredő önkormányzati kiadások összegére pályázatot lehet benyújtani. 
Ennek feltétele, hogy a testületnek határozatban foglalt döntése legyen arról, hogy más 
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területen nincs mód a továbbfoglalkoztatásra, és arról, hogy 5 éven belül, a megszüntetett 
álláshelyet nem tölti be újra, hacsak jogszabály erre nem kötelezi. 
Sajnos ezt a feltételt tudjuk vállalni, hiszen egyáltalán nincs remény arra, hogy a következő 
években a gyerek létszám emelkedni fog, inkább arra, hogy tovább csökken 
 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
 

      Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
 36/2014.(VI.19.) számú képviselő-testületi határozata: 

(létszámcsökkentési pályázat) 
 

1./ Vanyarc település képviselő testülete a 1/2014 (II.7.) az önkormányzat költségvetési szóló 
rendeletében úgy döntött, hogy 2014. október 15-től, 1 óvónői álláshelyet megszüntet a 
gyermeklétszám csökkenése miatt. 
2./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, hogy 
elfogadva az óvoda intézményvezetőjének döntését Domboróczkiné Bagi Zsófia 
munkaviszonyát 2014. február 15.től felmondja. A felmentési idő 8 hónap időtartamából 
2014. június 16. napjától 4 hónap időtartamra, a munkavégzés alól mentesíti. A végkielégítés 
összege a közalkalmazotti törvény alapján 34 éves közalkalmazotti jogviszonya után járó 8 
hónap távolléti díjnak megfelelő összeg. 
3./ Vanyarc település képviselő testülete kinyilvánítja, hogy a közalkalmazottat sem 
megüresedő álláshelyen, sem tervezett új álláshelyen,sem álláshely átcsoportosítással történő 
továbbfoglalkoztatására nincs lehetősége.  
4./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, hogy a 
igényelhető maximális  idejű felmentési időre, valamint a 8 havi végkielégítés összegére 
pályázatot kíván benyújtani a 5/2014 (I. 31.) BM rendeletben foglaltak szerint. 
5./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő-testülete nyilatkozik, hogy a jelen döntéssel 
megszüntetett álláshelyet 5 évig nem kívánja újra betölteni, kizárólag abban az esetben, ha 
jogszabály erre kötelezi. 
 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: polgármester 
 
3.) A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 
közszolgáltatásokról szóló 15/2013 (XII. 20.) rendelet módosítása, a Nógrád Megyei 
Kormányhivatal törvényességi felhívásában foglaltak szerint. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Erről már a múlt ülésünkön tárgyaltunk, akkor arról beszéltünk, hogy a rendeletünket 
kívánjuk módosítani, annak érdekében, hogy összhangban legyen a 12/2014. (III.4.) számú 
határozatunkkal. 
Kérem ezzel kapcsolatos hozzászólásaikat. 
 
Cselovszki László: 

Nincs ehhez mit hozzászólni, ha azért törvénysértő a döntésünk, mert nincs összhangban azzal 
a rendelettel amit szintén mi fogadtunk el, akkor összhangba kell hozni és a rendeletünkben is 
meg kell határozni a lakossági szennyvíz lerakásának helyét. 
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Kollár András: 

Erről már eleget beszéltünk, szerintem szavazzunk a rendeletmódosításról. 
 

 
Vanyarc Község Önkormányzat képviselő-testülete 4 igen szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett megalkotta a  
4/ 2014 (VI. 23.) rendeletét, a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz 

begyűjtésére vonatkozó közszolgáltatásról szóló  
15/2013. (XII.20) önkormányzati rendeletének módosításáról. 

 
( A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
4.) A Nyugat-Nógrádi Vízmű Kft.-ben tulajdonolt üzletrész átruházása. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Előttünk van egy határozati javaslat, melyben már régóta döntést kellett volna hoznunk, de 
megmondom őszintén, hogy én magam sem voltam teljesen tisztában azzal hogy miért 
kellene ezt a döntést meghoznunk. Ezért személyesen mentünk el Vácra a jegyzőnővel, és 
kértünk részletes magyarázatot. 
Összefoglalva, arról van szó, hogy 34 önkormányzat, és a DMRV tagságával létrejött egy 
társulás. A társulásba az önkormányzatok a tulajdonukban lévő közmű vagyont hozták be, 
értve ezalatt a vízvezetékeket, tározókat, stb. A DMRV pénzt hozott. A társulás pedig 
létrehozott egy Kft.-tét, a teljes rendszer üzemeltetési feladatainak ellátására. A közművagyon 
eddig nem az önkormányzatok könyveiben szerepelt, de nemrégiben jogszabályi változások 
miatt újra vissza adták, az önkormányzatoknak, tehát a vagyon teljes egészében, a mi 
könyvelésünkben szerepel. Nemrégiben olyan törvénymódosítás született melynek értelmében 
ezt a közművagyont teljes egészében fel kell értékeltetni. Ennek a felértékeltetésnek a 
költsége elérte a 100. millió forint összeget. Ennek kifizetését vállalta a DMRV, azzal, hogy 
az így megelőlegezett összeg fejében az önkormányzatok a közösen létrehozott működtető 
Kft-ben lévő vagyonuk rájuk eső részéről lemondanak a DMRV javára. 
Röviden ennyire lehet összefoglalni. 
 
Kolár András: 

Jól értettem? 100 millió forintért értékelték fel a Nyugat Nógrád Vízmű vagyonát? 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Igen, így van. Azt azért értsük tisztán, hogy a Kft-ben birtokolt vagyonrészünk, nem azonos a 
tulajdonunkban levő, és maradó Vizi közmű vagyonnal. A vezeték, a tározó stb, továbbra is a 
tulajdonunkban marad, csak a működtetésre létrehozott Kft.-ben keletkezett vagyon, például a 
gépek, és más munkaeszközök tulajdonrészéről mondunk le a DMRV javára, annak fejében, 
hogy a felértékelés ránk eső részét is megelőlegezték annak érdekében, hogy a törvényi 
kötelezettségünknek eleget tudjunk tenni. 
 

Cselovszki László: 

Egy kicsit kanyarodjunk az elejére. A vízi közmű rendszer a lakosok pénzéből, és az 
önkormányzat pénzéből épült annak idején. Zt vittük be a Nyugat Nógrádi Vízmű társulásba, 
majd jött a DMRV aki a létrehozott Kft útján ezt a rendszert üzemeltette. Aztán minden 
felborult, és visszakerült az önkormányzatunk könyveibe az égész, azzal a kötelezettséggel, 
hogy értékeltessük fel. A bajom az, hogy akkor most ki fogja ezt üzemeltetni? 
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Várnai Ildikó: 

Továbbra is a DMRV. 
 
Cselovszki László: 

Rendben, eddig értem, de mit fizet majd a rendszerünk használatáért? 
 
Várnai Ildikó: 

Bérleti díjat, de a bérleti díj összegéről le kellene mondanunk, mert az ebből keletkezett 
bevételből, fogja majd a karbantartási, vagy esetleges fejlesztési munkákat elvégezni. Most is 
így működik, és évente beszámolnak arról, hogy a náluk maradt bérleti díjból milyen 
munkákat, milyen értékben végeztek. 
 
Cselovszki László: 

Amikor ezt a közmű vagyont bevittük, akkor ez a rendszer még új volt. Azóta eltelt idő alatt 
ez már a használatban egyre inkább elöregedik, egyre több pénzt kell majd fordítani az 
esetleges javításokra, felújításokra. 
Tehát most könyvelésileg is visszakaptunk egy olyan vagyont, aminek a fenntartása, már 
pénzbe kerül. Mi van akkor, ha a bérleti díjként meg nem fizetett összeg, nem fedezi majd a 
karbantartás költségeit? 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Akkor a különbözetet valószínűleg az önkormányzatnak kell kifizetni, de ez nem most lesz, 
hanem talán évek múlva.  
 
Kollár András: 

Én azért az elmondottakkal kapcsolatban szeretném megjegyezni, hogy a DMRV semmiféle 
pénzt nem hozott a társulásba. Azért volt tag, hogy üzemeltesse a rendszert. Amikor én még 
közgyűlésekre jártam, már akkor is mindig elhangzott, hogy a lakosoktól beszedett vízdíj, 
nem fedezi a szolgáltatás költségeit, ezért a rendszer csak úgy tartható fenn, ha az 
önkormányzatok támogatást nyújtanak. 
 
Cselovszki László:  

Én akkor egy érdekeset kérdezek, mi van a gerincvezetékkel, mert az a Megyei 
Önkormányzaté? 
 
Kollár András: 

A Nyugat Nógrád Vízmű Kft. Éves bérleti díjat fizetett a Megyei Önkormányzatnak a 
gerincvezeték használatáért! 
 
Cselovszki László: 

Ne erről beszélek! Egyszerűen csak meg akarom érteni, hogy hogyan van az, hogy a polgárok 
pénzéből megépül egy rendszer, és akkor még az önkormányzat fizessen azért, hogy ez 
felértékelésre kerüljön, hogy utána állami tulajdonná válhasson. Még akkor is, ha nem pénzt 
kérnek, hanem azt hogy mondjunk le ennek fejében technikai eszközökről, vagy gépekről, 
berendezésekről. És abban is teljesen igaza van Kollár Andrásnak, hogy a DMRV ide nem 
hozott be pénzt, csak üzemeltetett, hiszen a szolgáltatásért fizetett díjból működtette rendszert. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Szerintem hozzunk döntést. Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 
kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület 1 igen szavazattal 4 tartózkodás mellett nem tudott döntést hozni. 
 
5.) 2013. évi beszámoló a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról. 

Hrncsjár Mihályné: 

Az írásos beszámoló önök előtt van, kérem hozzászólásaikat. 
 

Cselovszki László: 

Nagyon sok bírálat ért minket, hogy mi, mint a falu elöljárói nem tettünk meg mindent azért, 
hogy helyben maradjanak a fiatalok. Ezt a kritikát nem bírom elfogadni, mert az hangzott el 
Katymári képviselő társam részéről, hogy nem teremtettünk munkahelyet, vagy, hogy nem 
tettük a falut élhetővé. Ezt visszautasítom, de az előttünk levő táblázatok tényadatokat 
tartalmaznak, tehát szomorú ez a statisztika, a halálozások, és a születések számának 
alakulásáról. 
 
Mlinárcsek Lászlóné: 

Sajnos igen, de ez nem csak erre a településre jellemző. Hogy is fogalmazzak, hogy ne legyen 
félreérthető! A mai fiatalokba van egyfajta kalandvágy, egy jó értelembe vett kalandvágy, 
mely szerint szeretnék magukat kipróbálni. A legtöbbjük a városokban végzi el a 
középiskolát, és így talán vonzóbbnak érzi a várost, és szeretnék magukat a városi 
körülmények között kipróbálni. Azonban én azt látom, hogy egy bizonyos idő eltelte után 
pedig visszavágynak, és ez inkább a tanultabb rétegre jellemző. A probléma talán az, hogy 
pont a magasabb végzettséget igénylő munkahelyek nincsenek faluhelyen.  
 
Cselovszki László: 

Ez is igaz lehet, de én most azt látom, hogy a gyereklétszám csökken, a támogatott családok 
száma jelen állás szerint ugyan stagnál, de a támogatások összegszerű mértéke nő. Én most 
nem azt akarom mondani, hogy sokat költünk rájuk, mert a sok is kevés ezekben az 
élethelyzetekben, de én már azt is megkaptam kritikaként, hogy csak azok az emberek 
maradnak itt, akik rászorultsági alapon, segélyekre, támogatásokra jogosultak. Ennek a 
helyzetnek a megoldásához szerintem a képviselő testület jó szándéka kevés, ehhez 
valamiféle kormányzat által kitalált rendszer kellene. 
 
Mlinárcsek Lászlóné: 

Most kaptam egy könyvet, „Az Isten háta mögött” ez a címe. Ez egy riportsorozat, és olyan 
emberekről szól, akik magasan képzettek, befutottak valamilyen karriert, és aztán faluhelyen 
telepedtek le. Itt a közelben is van egy építész házaspár, akik közül a férj most polgármester. 
Van egy politológus is aki valahol a Balaton mellett telepedett le egy piciny kis faluban, és 
mind a falusi élet pozitívumait említik. Úgyhogy szerintem, ez nem olyan dolog, hogy nem 
maradnának itt a fiatalok! 
 
Cselovszki László: 

Jó, csak az a probléma, hogy kevés gyermek születik. Biztos pezsgőbb lenne nálunk a 
gazdasági élet ha itt is 20 Holland család még letelepedne, de ettől még nem biztos, hogy több 
gyermek születik.  Lakni, vagy élni, az más kategória. Itt lakni nagyon jó, de élni jól akkor, ha 
munkába el kell járni 100 kilométerre, akkor nem biztos, hogy az jónak mondható. 
 
Mlinárcsek Lászlóné: 

Hát nem biztos, hogy ezt egyformán gondoljuk, hiszen volt már olyan ügyfelem, akinek olcsó 
ingatlant, és még munkahelyet is szereztem más településen, de azt mondták, hogy 



 - 8 -

Vanyarcról? Dehogy megyünk el innen, ez egy olyan csodálatos hely, hogy nem akarunk 
elmenni.  
 
Kökényné Hipszki Judit: 

Ezek az adatok, inkább a problémás családokról szólnak. Előbb utóbb kell valamiféle forrást 
találni arra hogy programokkal, tréningekkel próbáljunk hatni ezekre a családokra, hiszen a 
nevelés módja, a családi környezet nagyban befolyásolja a gyermekek személyiség fejlődését. 
 
Mlinárcsek Lászlóné: 

Erre már vannak példák, ha jól tudom „Kedves Ház”-nak hívják azokat a központokat, ahol 
szakemberek folytatnak felvilágosító tevékenységet az érintett családok részére. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Amennyiben nincs több kérdés, vagy hozzászólás, úgy javaslom a beszámoló elfogadását. 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
 

      Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
 37/2014.(VI.19.) számú képviselő-testületi határozata: 

(2013. évi beszámoló a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról.) 
 

1./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete,  az előterjesztésnek megfelelően 
változatlan tartalommal elfogadja a 2013. évi beszámolót a gyermekjóléti és  gyermekvédelmi 
feladatok ellátásáról. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: polgármester 
 
Cselovszki László: 

Nagyon meglepett Katymári László képviselőtársam tartózkodása, bár a mai ülésen minden 
döntésnél tartózkodott a szavazástól, de mégis azt gondoltam, hogy legalább ennél a 
napirendnél lesz hozzáfűzni valója. 
 
Katymári László: 

Azt gondolom, hogy az eltelt 4 év alatt nagyon sok lehetőség volt, hogy változtassunk, vagy 
tegyünk jót, elmondtam akkor a javaslataimat, de semmi nem történt. Most megfogadtam, 
hogy ezen túl tartózkodni fogok. Ennyi a történet. 
 

6./ 2013. évi belső ellenőrzési jelentés megtárgyalása, és elfogadása. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Egy kicsit el vagyunk késve a beszámoló elfogadásával, da csak nemrégiben készült el, így 
javaslom az elfogadását. Az írásos előterjesztés önök előtt van, amennyiben nincs kérdés, 
vagy hozzászólás, úgy kérem, kézfeltartással jelezzék, ha egyetértenek az abban foglaltakkal. 
 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
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      Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
 38/2014.(VI.19.) számú képviselő-testületi határozata: 

(2013. évi belső ellenőrzési jelentés elfogadása.) 
 

1./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete, az előterjesztésnek megfelelően 
változatlan tartalommal elfogadja a 2013. évi belső ellenőrzési jelentést. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: polgármester 
 
7./ Egyebek. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

A művelődési házunk tetőtér beépítésével kapcsolatban szeretném tájékoztatni a testületet, 
hogy a tetőtér beépítés tervezési feladatainak elvégzésére megkerestük Guzmics urat, hiszen a 
művelődési ház terveit is ő készítette. 
Küldött egy koncepciót a tervezési elképzeléseiről, ami egy kiinduló pont arra, hogy ezzel 
kapcsolatban nekünk milyen elképzeléseink vannak. Mindenkit arra kérek, hogy nézze meg a 
tervet, és közösen adjuk, meg azokat a támpontokat miből el tud indulni. 
 
Duhonyi József: 

Hamarosan összeülünk, és készítünk egy olyan rajzot, amelyben feltüntetjük, hogy mi hogyan 
szeretnénk, ezt elküldjük majd mindenkinek, utána lehet ezt majd finomítani. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Köszönöm, akkor várjuk a rajzot, és utána újra tárgyalunk róla. 
Most átadom a szót Nagy Zsuzsanna óvoda vezetőnek, szeretné elmondani a kérését a testület 
felé. 
 
Nagy Zsuzsanna: 

Nagyjából már pontosan lehet tudni, hogy az új nevelési évet, szeptembertől, 26 gyermekkel 
fogjuk kezdeni. Tudom, hogy most küldtük el az egyik óvónőnket, de szeretném a testület 
jóváhagyását kérni, hogy két óvodai csoportot indítsunk. 
A tavalyi évben a várható becsült létszám 22 fő volt, ezért az idei év második félévére, már 
csak 2,6 óvónőre kapunk finanszírozást, ezért kellett az óvónőt felmenteni. Most úgy néz ki, 
hogy ősztől mégiscsak emelkedik a gyermeklétszám, a beiratkozások alapján. A beiratkozott 
gyermekek közül magatartás zavaros 10 fő. A Nevelési Tanácsadó előírása alapján ez napi 2 
óra külön foglalkozást jelent velük. Ekkora létszámú csoportnál, a fejlesztő foglalkozások 
nem biztos, hogy jól végezhetőek, ezért lenne egy olyan kérésünk, hogy 2 csoportot 
indíthassunk. Ez személyi feltételek terén azt jelentené, hogy 3 óvodapedagógussal, és 2 
dajkával tudnánk dolgozni. 
 
Várnai Ildikó: 

Mennyiben 2 csoportot indítanak, úgy csoportonként két óvodapedagógust, és 1 dajkát kell 
foglalkoztatni ahhoz, hogy a törvényi előírásokat betartsuk. 
 
Hrncsjár Mihályné:  

Semmiképpen nem szeretnénk 4 óvónőt foglalkoztatni, erről már döntést hoztunk. Azt 
gondolom, hogy ez most csak átmeneti állapot, és nincsenek hiú reményeim, hogy a 
gyermeklétszám emelkedni fog.  
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Nagy Zsuzsanna: 

Ez nem átmeneti állapot, már megnéztük, hogy jövőre is jönnek új gyermekek, és mindössze 
2 gyerek kerül át az iskolába. 
 
Cselovszki László: 

Ha 32 gyermekre, a központi költségvetés 3.2 óvónői bért támogatott, akkor 26 gyermeknél 
ez maximum 3 óvónő bérét teszi lehetővé. Mivel az önkormányzat eddig is kiegészítette az 
óvoda költségvetését saját forrásból, szerintem egyszerűen nem tudunk miből eltartani egy 4. 
óvónőt. 
 
Várnai Ildikó: 

Nem a jelenleg foglalkoztatott óvónői bért kapjuk meg a központi költségvetésből, hanem egy 
átlagbért, ami nem azonos a mi óvónőink bérével. Sajnos, vagy szerencsére, az itt dolgozók 
már több évtizedes közalkalmazotti munkaviszonnyal rendelkeznek, így az ő besorolási 
bérük, már magasabb az átlagnál. Erre nincs fedezet, ezt az önkormányzatnak saját 
bevételéből kell kipótolni. 
 
Nagy Zsuzsanna: 

Mi szeretnénk ezt megoldani akkor házon belül, 3 óvónővel, és 2 dajkával. 
Véleményem szerint az Önkormányzat elfogadott költségvetésében a jelenlegi állás szerint, 
bérmegtakarításunk is képződött. Ahhoz is szeretném a testület felhatalmazását kérni, hogy az 
így keletkezett bér megtakarítási összeget a nevelő testület tagjainak jutalmazására 
fordíthassam. 
 
Várnai Ildikó: 

Az önkormányzat költségvetésében valóban lehet bérmegtakarítás , de ennek elfogadásakor, 
ezt úgy készítettük, hogy az óvoda személyi jellegű kiadásait be kellett tervezni akkor is ha 
van rá fedezet, és akkor is ha nincs. Ezért a kiadás fedezeteként egyrészt a központi 
költségvetés részéről átadott pénzeszközök, másrészt az önkormányzat saját bevétele került 
feltüntetésre. A költségvetés főösszege, többek között ezért mutatott hiányt. Tehát ez a 
megtakarítás nem létezik. 
Ahogy itt hallom, szerintem az a kérdés, hogy a testület hozzájárul-e 2 dajka 
foglalkoztatásához akkor is, ha 1 csoporttal működik az óvoda szeptembertől. 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Most is úgy foglalkoztatunk egy dajkát, hogy a bérének 50%-át a munkaügyi központ 
finanszírozza. Szerintem erre lesz még lehetőség. Amennyiben az óvoda vezető sikeresen 
pályáik a munkaügyi központ felé, a bértámogatásra, akkor lehet 2 dajkát foglalkoztatni, ha 
nincs támogatás, akkor 1 dajkát tudunk finanszírozni. 
Aki ezzel egyetért, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
 

      Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
 39/2014.(VI.19.) számú képviselő-testületi határozata: 

(óvodai dajka foglakoztatása. 
 

1./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete, úgy döntött, hogy a 2014. évi 
szeptemberi nevelési évtől egy óvodai csoportot indít. 
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2./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete, úgy döntött, hogy a 2014. évi 
szeptemberi nevelési évtől abban az esetben járul hozzá 2 dajka foglalkoztatásához az 1 
óvodai csoport mellé, ha a munkaügyi központtól sikeres pályázattal 50%-os bértámogatást 
sikerül igényelni a 2.-ként foglalkozatott dajka bérköltségeihez. 
 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Még néhány kérelem van előttem. 
Vedres Sándor azzal a kéréssel fordult a testülethez, hogy biztosítsunk neki faanyagot udvari 
illemhely építéséhez. 
 
Duhonyi József: 

Nincs ilyen faanyagunk. Ami van az a sportöltöző padlásának burkolásához kell. 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
 

      Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 
 40/2014.(VI.19.) számú képviselő-testületi határozata: 

 
1./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete, elutasítja Vedres Sándor kérését. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Szeretném még tájékoztatni a testületet, hogy az augusztus 20.-i ünnepséget augusztus 20.-án 
rendezzük meg, a kérdésem az, hogy legyen-e tűzijáték, vagy sem. 
 
 
A képviselő-testület 4 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
 

 
      Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 

 41/2014.(VI.19.) számú képviselő-testületi határozata: 
 

1./ Vanyarc Község Önkormányzat képviselő testülete, úgy döntött, hogy az augusztus 20.-i 
ünnepségen tűzijátékot kíván rendezni. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Még szeretném megkérdezni, hogy a rendezvény költségeinek fedezésére, a képviselők 
továbbra is felajánlják-e 1 havi tiszteletdíjukat? 
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Cselovszki László: 

Természetesen! Mi, akik eddig is felajánlottuk, továbbra is felajánljuk! 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Amennyiben nincs több hozzászólás, úgy megköszönöm a részvételt és az ülést bezárom. 
 

k.m.f. 
 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 
 

Jegyzőkönyv-hitelesítők: 
 
 

Kökényné Hipszki Judit       Kollár András 
       képviselő           képviselő 


